
خبر و مصاحبه

فهرست ۳۶ نفره جدید تیم ملی اعلام شد
تیم ملی فوتبال نوجوانان ایران که خود را برای حضور 
۱۷ سال آسیا آماده  در مسابقات جام ملت های زیر 
۱۰ تا ۱۸ آذر یک اردو را با حمایت باشگاه  می کند، از 
ارمغان گلستان و همراهی هیأت فوتبال این استان در 
شهرستان رامیان برگزار خواهد کرد. برهمین اساس با 
نظر عباس چمنیان، سرمربی و کادرفنی، ایلیا هیجانی، 
ع،  ابوالفضل خلیلیان، عرفان یوسف زاده، ماهان زار
شهراد صدیق، ماهان مشابه، محراب بادله، یاسین 
ع، محمد سبحان بوالحسنی، ایلیا احمدی منش،  زار
ویهان رضی، محمدامین حسینی، محمدرضا بنی تمیم، 
کریمی،  فاضل  بیرانوند،  نوید  علی بالدی،  مرتضی 
مهریار رضا نژاد، ماهان علیپور، امیرحسین شجاعی، 
امیرمحمد بوستانی، محمدامین مهرعلیان، مهرداد 
آرتین رستمی، سلمان  آقامحمدی، عرفان رحیمی، 
غفاری، علیرضا یاری نسب، شایان سلیمانی، آرشام 
امیری، مهدی صحنه، علی دستمرزه، امید قره چماقلو، 
ایلیا رحیمی، ماهان بهشتی، صابر فلاح، ابوالفضل 
کاظمی و عرفان خدادادیان به تیم ملی دعوت شدند.  
بیستمین دوره جام ملت های آسیا در این رده سنی از 
۱۴ تا ۳۱ فروردین سال آینده در عربستان انجام می شود.

افسوس صیادمنش در ۶ قدم کورتریک

ــابقه  ــن مس ــه در آخری ــس از اینک ــش پ ــار صیادمن اللهی
ــار  ــوان ی ــارلروا به عن ــل ش ــادی مقاب ــل از فیف ــترلو قب وس
جانشــین بــه زمیــن رفــت، دوبــاره بــه ترکیــب بازگشــت و 
در دیــدار یکشــنبه شــب برابــر کورتریــک در خــط حملــه 
ــرای  ــر گل ب ــروزی پ ــب پی ــم کس ــه علی رغ ــت ک ــرار گرف ق
تیمــش، نتوانســت گلزنــی داشــته باشــد. وســترلو در 
حالــی موفــق بــه کســب پیــروزی ۴ بــر صفــر در مســابقه 
خانگــی مقابــل کورتریــک شــد و دیــدار هفتــه پانزدهــم 
و پایانــی دور رفــت ژوپیــر لیــگ بلژیــک را بــا موفقیــت 
پشت ســر گذاشــت و در جایــگاه هفتــم جــدول قــرار 
گرفــت کــه اللهیــار صیادمنــش ۷9 دقیقــه در زمیــن بــود 
و دو خطــر جــدی روی دروازه حریف شــان بــه وجــود آورد 
که منجر به گل نشــد. در شــرایطی که نیمه نخســت این 
دیــدار بــا تســاوی بــدون گل بــه پایــان رســیده و وســترلو 
در شــروع نیمه دوم به گل اول رســیده بود، صیادمنش 
ایــن فرصــت را داشــت تــا تیمــش را در دقیقــه 5۳ پیــش 
بینــدازد، امــا ارســال گیریفیــن یــو از جنــاح راســت زمیــن 
و ضربــه ســر تماشــایی اللهیــار در محوطــه 6 قــدم را گلــر 
حریــف بــا واکنشــی تماشــایی دفــع کــرد. صیادمنش که 
پیــش از ایــن در ۱۴ مســابقه ژوپیــر لیــگ بلژیــک پنــج گل 
بــه ثمــر رســانده و ســه پــاس گل داده بــود، در دقیقــه 69 
هــم در آســتانه گلزنــی قــرار داشــت کــه شــوت محکــم او 
در محوطــه جریمــه را بازهــم گلــر کورتریــک برگشــت داد 

تــا مهاجــم ایرانــی وســترلو در گلزنــی نــاکام بمانــد.

 برنامه کادر فنی برای 
بهبود شرایط دفاعی تیم ملی

تیـم ملـی فوتبـال ایـران در 2 فیفـادی اخیـر بـا نتایـج 
مشابه ۳ بر 2 مقابل کره شمالی و قرقیزستان به برتری 
رسـید تـا صدرنشـینی خـود در جـدول گـروه A مرحلـه 
سـوم انتخابـی جـام جهانـی 2۰26 را مسـتحکم کنـد. 
البتـه بـا وجـود کسـب 6 امتیـاز از ایـن 2 بـازی خـارج از 
خانه، عملکرد خط دفاعی تیم ملی با انتقاداتی همراه 
شـد کـه اکنون امیـر قلعه نویی و دسـتیارانش برای رفع 
ایـن ایرادهـا تدبیـری را بـه کار بسـته اند که پیـش از این 
در اردوهای آماده سـازی تیم ملی در دوره سـرمربیگری 
کارلـوس کـی روش پیـش از جـام جهانـی 2۰۱۸ و 2۰22 
شـاهد آن بودیـم. آندرانیـک تیموریـان، مربی تیم ملی 
ایـن خصـوص توضیـح داد: »در  در گفت وگویـی در 
جلسـه ای که قلعه نویی با اعضای کادرفنی داشت، قرار 
شـد تا قبـل از اردوی اسـفند، 2 مینی کمـپ در ماه های 
دی و بهمـن برگـزار شـود. ایـن مینی کمپ هـای چهار و 
پنج روزه مخصوص نفرات لیگ داخلی است که هدف 
آن نیز بهبود و مستحکم تر کردن شرایط دفاعی است. 
در واقـع می خواهیـم بـا ایجـاد هماهنگـی بیشـتر، نظم 

بهتـری بـه سـاختار دفاعی تیـم بدهیم.«

دباغی:مربیان سلیقه ای عمل می کنند
هاجـر دباغـی، بازیکـن تیـم بانـوان سـپاهان در مـورد 
ملی پـوش،  »بازیکنـان  گفـت:  برتـر  لیـگ  شـرایط 
تأثیرگـذار و خوب در تیم های مختلف پخش شـده اند 
و لیـگ از دوقطبـی بـودن کـه سـه تیـم اول جـدول در 
دنیـای دیگـری بودنـد و تیم هـای پایین تـر خیلـی بـا 
ج شـده اسـت. حتـی الان  آنهـا تفـاوت داشـتند، خـار
تیم هـای پاییـن جـدول هـم با پـرواز سـفر می کننـد و از 
نظـر امکانات شـرایط خوبـی دارند. امیـدوارم این روند 
ادامـه داشـته باشـد و باشـگاه هایی هم که بـه لیگ یک 
آمده انـد و تیمـداری می کنند، بـه لیگ برتر صعود کنند 
و سـطح کیفـی مسـابقات را بالاتـر ببرنـد.« او در مـورد 
تیمداری باشگاه های استقلال و پرسپولیس در بخش 
زنـان و دعـوت نشـدن بـه تیم ملـی گفت: »حضورشـان 
خیلی خوب اسـت. امیدوارم به لیگ برتر صعود کنند، 
شرایط خوبی برای بازیکنانشان فراهم و لیگ را پویاتر 
کننـد. همیـن بـه تیـم ملی هـم کمـک می کند کـه بهتر 
شـود تـا فوتبـال زنـان را در سـطح های بالاتـری ببینیـم. 
لیگ امسال از پیش تعیین نشده است. قول قهرمانی 
نمی دهیـم چـون ورزش قابـل پیش بینـی نیسـت امـا 
تمام تلاشمان را برای این امر می کنیم. دعوت نشدنم 
بـه تیـم ملـی بـه ایـن دلیل اسـت کـه مربیان سـلیقه ای 

عمـل می کننـد.«
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پیشنهاد عجیب رسانه ملی به دولت: 

 در قانون بودجه اعتبار بدهید 
تا حق پخش را پرداخت کنیم

در روزهـــای اخیـــر موضـــوع پرداخـــت حـــق پخـــش توســـط صدا و ســـیما 
دوباره به تیتر یک خبرها تبدیل شـــده اســـت. بر همین اســـاس جلســـات 
متعددی بین صدا و ســـیما و وزارت ورزش برگزار شـــد و صدا و ســـیما برای 
پرداخت حق پخش تلویزیونی آیین نامه پیشـــنهادی ارائه داد که براســـاس 
ایـــن آیین نامه قـــرار نیســـت صـــدا و ســـیما از درآمـــد حاصـــل از تبلیغات 
چشم پوشـــی کند و همچنـــان منتظر تخصیـــص اعتبـــار از بودجه عمومی 
اســـت. در مـــاده )۳( آیین نامـــه پیشـــنهادی، ســـازمان برنامـــه و بودجه را 
مکلف دانســـته که براســـاس نظـــر کارگروه مشـــترک )صداوســـیما، وزارت 
ورزش و ســـازمان برنامـــه( منابـــع لازم را بـــرای تأمین حق پخـــش از محل 
منابع عمومی دولت تأمین کند. علاوه بر این ســـازمان صداوســـیما عنوان 
کرده که تکلیـــف قانونی اش در قبال حق پخـــش تلویزیونی منوط به تأمین 

اعتبـــار در قانون بودجه اســـت.
نکته قابـــل تأمل، زمان بندی عجیبی اســـت کـــه در آیین نامه پیشـــنهادی  
برای فدراســـیون ها در نظر گرفته شـــده اســـت. ایـــن آیین نامـــه می گوید: 
»هر یـــک از فدراســـیون ها جهـــت بهره منـــدی از درآمدهای ناشـــی از حق 
پخـــش، موظفنـــد تـــا پایـــان فروردین  هـــر ســـال تقویـــم مصـــوب داخلی 
برگزاری مســـابقات ورزشـــی هر ســـال را به کارگروه مشترک ارســـال کند.« 
چنین شـــرطی در حالی برای فدراســـیون ها گذاشته شـــده که برای ورزشی 
مانند فوتبـــال، فروردیـــن ماه زمان مناســـبی به حســـاب نمی آیـــد چرا که 
هنـــوز فصل جـــاری مســـابقاتش به پایان نرســـیده اســـت. صداوســـیما در 
ماده )۱۱( آیین نامه پیشـــنهادی مکلف شـــده که پـــس از دریافت مجوز حق 
پخش، مســـابقات را با بهترین کیفیـــت صوتی و تصویری ممکن براســـاس 

اســـتانداردهای خـــود پخش کند.
این بخش هم یکـــی از مـــوارد ابهام آمیـــز آیین نامه پیشـــنهادی حق پخش 
تلویزیونی اســـت چرا که شـــاخص معینی برای کیفیت پخش در نظر گرفته 
نشـــده و این امکان برای صداوسیما فراهم شده که مســـابقات را با کیفیت 
دلخواهـــش پخـــش کند. آنطـــور کـــه از آیین نامـــه پیشـــنهادی حق پخش 
برمی آید، این آیین نامه به شـــکل قابل توجهی به ســـود صداوســـیما نوشته 
شـــده اســـت. موارد مشـــخصی هم برای اثبات ایـــن موضـــوع در آیین نامه 
وجود دارد. یکی اینکه صداوســـیما بـــا حفظ ۱۰۰درصدی درآمدهای ناشـــی 
از پخش مســـابقات ورزشـــی، پرداخت حق پخش تلویزیونی را به تخصیص 
اعتبار در بودجـــه عمومی منوط کرده اســـت، یعنی در شـــرایطی که دولت 
برای تنظیـــم بودجه با تنگناهـــای متعددی مواجه اســـت، باید بـــار تأمین 
حق پخش تلویزیونی را هـــم تحمل کند. قطعاً این موضوع باعث می شـــود 
کـــه دوباره مبلـــغ ناچیزی به عنـــوان حق پخش بـــه ورزش برســـد و باز هم 
دردی از آن دوا نشـــود. آیین نامه پیشـــنهادی در تاریخ 2۱ شـــهریور از سوی 
پیمان جبلی، رئیس ســـازمان صداوســـیما برای تصویب در هیـــأت وزیران 
به محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور ارســـال شـــده اما از آن تاریخ 

هنوز تأییدیه هیـــأت وزیران را نگرفتـــه و مخالفانی دارد.

 رئیـــس ســـازمان صـــدا و ســـیما اواخـــر 
شـــهریورماه ســـال جاری با ارائه آیین نامه 
پیشـــنهادی رســـانه ملی بـــرای پرداخت 
حق پخـــش تلویزیونی به هیـــأت دولت 
توقع داشـــت با تصویب ایـــن آیین نامه از 
ســـوی هیأت دولت پرونـــده حق پخش 
تلویزیونـــی با فرمـــول دلخواه آنها بســـته 
شـــود، امـــا ایـــن آیین نامـــه بـــا مخالفت 
اعضای هیـــأت دولت به تصویب نرســـید 
تـــا همچنـــان موضـــوع پرداخـــت حـــق 
پخـــش تلویزیونی از ســـوی رســـانه ملی 

بلاتکلیـــف باقـــی بماند.
تصمیم هیأت دولـــت در مخالفت با این 
طـــرح کاملاً قابـــل پیش بینی بـــود چون 
مدیران رســـانه ملی برای فرار از پرداخت 
آیین نامـــه  در  تلویزیونـــی  پخـــش  حـــق 
پیشـــنهادی خود تنهـــا به یک شـــرط زیر 
بـــار پرداخـــت حـــق پخـــش تلویزیونـــی 
مسابقات ورزشـــی رفته بودند که دولت 
در بودجـــه عمومـــی کشـــور اعتبـــار این 
مبلغ را به تلویزیـــون اختصاص دهد، در 
حالی که چنیـــن اتفاقـــی در هیچ کجای 

جهان مســـبوق به ســـابقه نیست.
آیین نامـــه  متـــون  در  کنـــکاش  بـــا 
خصـــوص  در  ملـــی  رســـانه  پیشـــنهادی 
واقعیـــت  یـــک  پرداخـــت حـــق پخـــش 
بزرگ آشـــکار می شـــود کـــه رســـانه ملی، 
علاقـــه ای بـــرای پرداخت حقـــوق واقعی 
ورزش نـــدارد بلکه تمایـــل دارد این مبلغ 
از جیب دولت پرداخت شـــود، در حالی 
که دولـــت در مقطع کنونی بـــا تنگناهای 
مالی بســـیار زیادی مواجه اســـت و قطعاً 
اولویـــت تخصیـــص بودجـــه به مســـائل 

مهم تـــری بایـــد تعلـــق گیـــرد کـــه حـــق 
پخـــش تلویزیونـــی در این بیـــن محلی از 

نـــدارد. اعراب 
از طرفـــی این ســـؤال بـــرای افکارعمومی 
مطرح اســـت که اگـــر قرار بـــه تخصیص 
بودجـــه و اعتبـــار از ســـوی دولـــت بـــه 
ورزشـــی ها باشـــد چرا این پول در ردیف 
اعتبارات صدا و ســـیما لحاظ شود، از آن 
مهم تر تکلیـــف درآمدهای کلان و نجومی 
تلویزیونـــی  پوشـــش  از  ســـیما  و  صـــدا 
مســـابقات ورزشـــی و برنامه ســـازی های 

ورزشـــی چه می شـــود؟
رونـــد درآمدزایـــی تبلیغاتی رســـانه ملی 
در  بازرگانـــی  آگهی هـــای  پخـــش  بابـــت 

هنـــگام پخـــش مســـابقات ورزشـــی بـــه 
انـــدازه ای بالاســـت که نیـــازی بـــه اعتبار 
بـــرای پرداخـــت حقـــوق واقعـــی  مجـــزا 
ورزشـــی  فدراســـیون های  و  باشـــگاه ها 
وجـــود نـــدارد امـــا مدیـــران رســـانه ملی 
علاقه ای به تقســـیم درآمـــد در این حوزه 
ندارند بـــه همین علت به انواع و اقســـام 
روش های منطقی و غیرمنطقی متوســـل 
می شـــوند تـــا از زیر بـــار پرداخـــت مبلغ 

واقعـــی حق پخـــش فـــرار کنند.
صدا و ســـیما به دنبال روزنـــه ای می گردد 
تـــا دوبـــاره از پرداخت مبلـــغ حق پخش 
مخالفـــت  وجـــود  بـــا  امـــا  کننـــد  فـــرار 
اکیـــد  توصیـــه  بـــه  بنـــا  دولـــت  هیـــأت 

نهادهـــای بین المللـــی فوتبـــال از جمله 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا و فیفـــا آنها 
بایـــد در برابر ورزشـــی ها کوتـــاه بیایند و 
از درآمـــد صدهـــا میلیاردی خـــود حقوق 
واقعی فوتبال و ســـایر رشـــته های ورزشی 
را بپردازنـــد تـــا ســـایه محرومیت از ســـر 

رشـــته های پرمخاطـــب دور شـــود.
بـــه نظـــر می آیـــد رئیس رســـانه ملـــی به 
همـــراه نماینـــدگان دولـــت و نمایندگان 
فدراســـیون های ورزشـــی و باشـــگاه های 
پرهـــوادار بایـــد یـــک بـــار برای همیشـــه 
تکلیـــف ایـــن پرونـــده را روشـــن کننـــد 
 تـــا ایـــن قصـــه تکـــراری و خســـته کننده

 تمام شود.

انتشـــار آیین نامـــه صـــدا و ســـیما برای 
پرداخت حـــق پخش واکنـــش برخی از 
اهالی ورزش را به دنبـــال دارد. امیررضا 
اســـبق  مدیرعامـــل  آشـــتیانی،  واعـــظ 
اســـتقلال در این خصـــوص بـــه »ایران 
ورزشـــی« می گوید: »نکته ای که در این 
زمینه وجود دارد این اســـت که در تمام 
دنیا تماشـــای فوتبال و حتـــی فیلم های 
ســـینمایی برای مخاطب هزینـــه دارد و 
مخاطبان برای تماشـــای ایـــن برنامه ها 
کارت هایی خریداری می کننـــد و از این 
طریق به تماشـــای مســـابقات ورزشی و 
حتی فیلم های ســـینمایی می پردازند.«
او بیـــان می کنـــد: »قانون تأکیـــد کرده 
کـــه صـــدا و ســـیما بایـــد حـــق پخـــش 
مســـابقات ورزشـــی را پرداخت کند، به 
همین دلیل صدا و ســـیما موظف است 
که تابـــع قانون باشـــد و حـــق فوتبال را 
هر ســـاله بپردازد. چندین ســـال است 
که بحث حق پخش مســـابقات فوتبال 

مطرح اســـت اما به دلیل عـــدم تفاهم 
بیـــن وزارت ورزش و صـــدا و ســـیما این 
موضـــوع محقـــق نشـــده، در صورتی که 
باید ایـــن دو ارگان بر ســـر پرداخت حق 
پخش بـــا یکدیگر تفاهم کننـــد. در غیر 
ایـــن صورت مشـــکلاتی بـــرای فوتبال به 
وجود می آید کـــه به هیچ وجه به ســـود 

نیســـت.« فوتبال  مان 
بیـــان  اســـتقلال  اســـبق  مدیرعامـــل 
اعتقـــاد  افـــراد  از  »برخـــی  می کنـــد: 
دارنـــد کـــه با حـــق پخـــش ۷۰درصـــد از 
هزینه هـــای فوتبال تأمین می شـــود که 
با نگاه به حـــق پخش کشـــورهای دیگر 
می تـــوان گفت که این صحبت درســـت 
نیســـت. در انگلیس که جزو لیگ های 
درآمدزا محسوب می شـــود، ۴۰ درصد از 
هزینه تیم ها توســـط حق پخش تأمین 
می شـــود اما در کشـــور مـــا می گویند که 
این عـــدد ۷۰درصد اســـت کـــه این هم 
به دلیـــل عـــدم آگاهـــی برخـــی از افراد 

» . ست ا
آشـــتیانی صحبت های خود را این گونه 
در   2۰22 ســـال  »در  می دهـــد:  ادامـــه 
فرانســـه ۴9۳ میلیـــون یـــورو بابت حق 
پخش مسابقات ورزشـــی پرداخت شد، 
این در حالی اســـت که پاری ســـن ژرمن 
در این ســـال یـــک هـــزار و ۱۷۰ میلیون 
هزینـــه کرده کـــه با توجـــه بـــه 2۰ تیمی 
بـــودن لیگ این کشـــور می تـــوان گفت 
کـــه 2۰ درصـــد از هزینه هـــای تیم هـــا از 
طریـــق حـــق پخـــش تأمیـــن می شـــود 
و تقریبـــاً بـــه هر تیـــم 2۴ میلیـــون یورو 

می رســـد.«
او می افزایـــد: »در آلمـــان هـــم رقم حق 
پخـــش یـــک هـــزار و ۱۰۰ میلیـــون یورو 
بود و با توجه بـــه ۱۸ تیمی بـــودن لیگ 
این کشـــور56 میلیـــون یورو بـــه هر تیم 
می رســـد کـــه بـــا نظـــر بـــه بودجـــه 2۰۰ 
میلیـــون یورویـــی بایـــرن مونیـــخ حق 
پخش یـــک چهـــارم بودجه ایـــن تیم را 

تأمین می کنـــد. در حال حاضـــر ای اف 
ســـی و فیفا تأکید ویژه ای روی پرداخت 
حق پخـــش بـــه تیم هـــا دارنـــد و باید با 
پرداخت حق پخش فیفا و ای اف ســـی 
را نســـبت بـــه ایـــن موضوع حســـاس تر 

» . نکنیم

وزارت ورزش و صدا و سیما باید برای حق پخش با هم تفاهم کنند

آشتیانی: رسانه ملی موظف به پرداخت حق فوتبال است

صدا و سیما تمایلی به پرداخت حق ورزشی ها ندارد

فرار به سبک تلویزیون

ناکامـــی تیم ملی فوتســـال کشـــورمان 
در مســـابقات جـــام جهانی باعث شـــد 
تغییـــر  خصـــوص  در  زمزمه هایـــی  تـــا 
کادر فنـــی تیـــم ملـــی و جدایـــی وحید 
شمســـایی به گوش برســـد. بـــر همین 
اســـاس جلســـات متعددی برگزار شد 
که به نظر می رســـید جدایی شمســـایی 
ایـــن بیـــن دیـــروز  قطعـــی اســـت. در 
نشســـت مشـــترکی بیـــن کمیتـــه فنی 
فدراســـیون فوتبـــال و کمیته فوتســـال 
برگـــزار شـــد و احســـان اصولـــی رئیس 
کمیته فوتســـال در این نشست گفت: 
»از نزدیـــک شـــاهد تلاش هـــای وحید 
شمســـایی بودم و میزان عشق و علاقه 
او بـــه فوتســـال را دیده ام. آنچـــه اینجا 
می گوییـــم و می شـــنویم، بـــرای بهتـــر 
شـــدن حال فوتســـال اســـت. ظرفیت 
بی نظیری که فوتســـال در کشـــور دارد، 

منحصربه فـــرد اســـت.«
در ادامـــه ایـــن نشســـت مهـــدی تاج، 
رئیس فدراســـیون فوتبال با اشـــاره به 
عدم رضایـــت از نتایج به دســـت آمده 
در جـــام جهانـــی 2۰2۴ تصریـــح کـــرد: 
»ارزیابـــی مـــن از شمســـایی به خاطـــر 
خوشـــنامی در دوران بـــازی، عشـــق و 
علاقـــه به فوتســـال، جوانگرایی در تیم 
ملی و همچنیـــن دغدغه و علاقه ای که 
بـــه کشـــور دارد، مثبت اســـت؛ بـــا این 
حـــال ملاحظاتی هم دارم. لازم اســـت 
شمســـایی و تیـــم مربیگـــری او وقت و 
حضور بیشـــتری را در مرکز ملی فوتبال 
بگذارنـــد چـــون ایـــن موضـــوع باعـــث 

ایجـــاد همدلی می شـــود.«
حســـین شـــمس عضو کمیته فوتســـال 
هـــم در ایـــن نشســـت تصریـــح کـــرد: 
»امیـــدوارم شمســـایی در آینـــده بتواند 
تعامل بیشـــتری را بـــا باشـــگاه ها ایجاد 
کنـــد، بازی هـــا را ببینـــد و شـــاهد تغییر 
رویکـــرد باشـــیم. مـــن بـــه جمع بنـــدی 
دوســـتان حاضر در جلســـه بـــرای ابقای 
شمســـایی احترام می گـــذارم. نقدها به 
جای خود، اما همه ما دغدغه فوتســـال 
را داریـــم و امیـــدوارم بـــا قدم هایـــی که 
وحید برخواهد داشـــت، همـــه خانواده 

فوتســـال به او کمـــک کنند.«
 

شمسایی: مشکل فقط از یک نفر 
نیست

پـــس از برگـــزاری ایـــن نشســـت وحید 
شمســـایی درباره ابقای خود در سمت 
ســـرمربیگری تیم ملی فوتســـال ایران 
اظهـــار داشـــت: »قـــرارداد ما تـــا پایان 
ســـال پابرجا بـــود. گزارشـــی از کار دو و 
نیم ســـاله در تیـــم ملی بـــه کمیته فنی 
ارائـــه کـــرده و منتظـــر بودیـــم متولیان 
بـــال  فـــراغ  بـــا  فوتبـــال  فدراســـیون 
تصمیـــم بگیرنـــد. خیلی هـــا می گفتند 
تیـــم ملـــی در جـــام جهانـــی پیـــر بود، 
اما کســـی بـــه ســـن بازیکنـــان در جام 
ملت هـــای آســـیا 2۰22 اشـــاره نکـــرد. 
ایـــن جوانان دیگر نباید از صفر شـــروع 
کننـــد و فیفادی هـــای ما باید پر شـــود. 
ســـرمربی برزیل الگـــوی فکری من بود 
که شـــش ســـال کار کرد و کوپاامه ریکا و 

جـــام جهانی را از دســـت داد، اما پس از 
آن در هـــر دو جـــام قهرمان شـــد.«

شمســـایی دربـــاره اشـــاره قلعه نویی به 
اینکه او اشـــتباهاتش را پذیرفته اســـت 
و درخواســـت تـــاج از کادرفنـــی بابـــت 
گذاشـــتن زمـــان بیشـــتر در مرکز ملی 
فوتبـــال گفـــت: »وقتـــی یـــک بـــازی را 
می بازیـــد، قطعاً اشـــکالاتی وجود دارد. 
خـــودم هـــم گفتم که همـــه مـــا باید از 
اشـــتباهات درس بگیریم و نمی شـــود 
که مشـــکل فقط از یک نفر باشـــد. من 
بـــرای همـــه بازیکنان وقت گذاشـــتم و 
بـــا اعضـــای کادرفنـــی، همـــه بازی های 
لیـــگ را می بینیـــم. ما بازی هـــا را مانند 
تصمیـــم  و  می کنیـــم  آنالیـــز  گذشـــته 

می گیریـــم.«
 

شایعات ادامه همکاری 
فدراسیون فوتبال با شمسایی

در این بین شـــایعاتی در خصوص دلیل 
ابقـــای وحیـــد شمســـایی در تیـــم ملی 
مطرح شـــد که یکـــی از این شـــایعات، 
تلاش امیـــر قلعه نویی، ســـرمربی تیم 
ملـــی فوتبـــال بـــود. گفته می شـــود که 
سرمربی تیم ملی فوتســـال با موافقت 
ســـرمربی تیم ملـــی انتخاب می شـــود 
همـــکاری  ادامـــه  بـــر  قلعه نویـــی  کـــه 
دارد.  تأکیـــد  فوتســـال  در  شمســـایی 
عـــلاوه بـــر این اعلام شـــد که بـــه دلیل 
عـــدم گزینه های ســـرمربیگری در تیم 
ملی، ایـــن تیم با شمســـایی به مســـیر 

خـــود ادامه خواهـــد داد.

تاج: امیدوارم شمسایی بتواند تعامل بیشتری با باشگاه ها ایجاد کند

 ابقای شمسایی بعد از اجرای نمایش برکناری

نقد

 سینا حسینی
روزنامه نگار

درودگر: تأمین هزینه صدا و سیما  گردن فوتبال است
صـــادق درودگـــر، مدیر اســـبق فوتبال 
دربـــاره موضـــوع پرداخـــت حق پخش 
صداوســـیما  ســـوی  از  تلویزیونـــی 
اظهـــار کـــرد: »مشـــکل ســـوءمدیریت 
صداوســـیما باعث شـــد که ایـــن ارگان 
به جـــای 2هـــزار نیـــرو، 52هـــزار نیرو 
داشـــته باشـــد و تأمین هزینه و حقوق 
و دســـتمزد این نیروها گـــردن فوتبال 
اســـت. از آن بـــه بعـــد هـــم هر کســـی 
رئیس فدراســـیون شـــد از ترس اینکه 

صداوســـیما او را نزند به دنبال حق پخش نرفت. اگر هم رفت جـــدی و فداکارانه تا انتهای 
ماجرا نرفـــت.« او در ادامه مدعی شـــد: »زمانی که رئیس ســـازمان اقتصادی فدراســـیون 
فوتبـــال بودم دو قـــرارداد مجزا بـــرای حق پخـــش منعقد کـــردم. یعنی یک قـــرارداد با یک 
پلتفرم اینترنتی بســـتیم و بـــه دنبال ایـــن بودیم که حق پخـــش را وصول کنیـــم. البته به 
همراه این پلتفـــرم به دادگاه شـــعبه ۱۰5۸ رفتیم و بعد کارشـــناس رأی به ســـود ما و فوتبال 
داد. صداوســـیما اعتراض کرد و باز هم کارشـــناس ســـه نفره به فوتبال حق داد. در نهایت 
قاضـــی پرونده مـــرا صدا کـــرد و گفت که این رأی به ســـود شماســـت امـــا ملاحظاتی وجود 
دارد. او خواهـــش کرد و گفت که از ســـجادی وزیـــر وقت ورزش بخواهیم با علی عســـگری 
رئیس وقت صداوســـیما صحبت کنند و مشـــکل حل شـــود. قاضی گفت چون از جاهایی 

به مـــا فشـــار می آورند، من ۱۰ســـال دیگـــر هـــم نمی توانم ایـــن رأی را امضـــا کنم.«

حمایت قلعه  نویی از وحید شمسایی

برزیل جام ها را از دست داد اما مسیر را عوض نکرد
امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی دیروز در نشست کمیته فنی فوتسال حاضر شد و در سخنانی با اشاره به دشواری مربیگری گفت: »شمسایی اول راه 
است و کشور برای ایشان هزینه کرده است چه در دوران بازی و چه در دوران مربیگری. او با یک سابقه خوب وارد سرمربیگری شده، اگر فدراسیون 
فوتبال روی این نیروی جوان سرمایه گذاری کرده است نباید به راحتی آن را بسوزانیم. شما تیم ملی فوتسال برزیل را نگاه کنید، آنها هم کوپا و هم جام 
جهانی را از دست دادند اما مسیر را تغییر ندادند و به برنامه پایبند ماندند تا در جام جهانی ازبکستان قهرمان شدند. نگاه شمسایی تغییر کرده و همین 
پذیرش خطاها ارزشمند است و باید از همه ظرفیت فوتسال استفاده شود تا ان شاءالله بتوانیم بهترین نتایج را برای شادی دل مردم به دست بیاوریم.«


